

BAPTISM

ဗတ္တိဇံ မင်္ဂလာ

သင်တို့သွား၍လူမျိုးတကာတို့ကို ငါတပည့်ဖြစ်စေလျက် ခမည်းတော် ၊ သားတော် ၊
သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်၏ နာမ၌ ဗတ္တိဇံကိုပေးကြလော့ ၊ ငါသည် သင်တို့အား
ပေးသမျှသော ပညတ်တော်တို့ကို စောင့်ရှောက်စေခြင်းငှါ ဆုံးမဩဝါဒပေးကြလော့. . . .
မသဲ ၂၈ : ၁၉ -၂၀

လူသားတို့သည်အပြစ်နှင့်ပြည့်လျှက်ရှိ၍ သခင်ယေရှုကို ယုံကြည်ရန်လိုအပ်ပါသည်။

ဥရောပခရစ်ယာန်များတို့၏ ဝိညာဉ်ရေးဆိုင်ရာများကို **အန္တီခရစ်**သည် ကာလကြာမြင့်စွာ အမှောင်ထု
ဖုံးလွှမ်းခြင်းဖြင့် လှည့်ဖြားခဲ့သည်။

ပုပ်ရဟန်းသည် နှုတ်ကပတ်တော်ကို လူ၏သွန်သင်ချက်တို့ဖြင့် အစားထိုးခဲ့သည်။ ဘုရားသခင်သည်
အသင်းတော် ပြုပြင်သူများကို ပေါ်ပေါက်စေခဲ့ပြီး စစ်မှန်သောနှုတ်ကပတ်တော်ကို
လူတို့ထံပြန်လည်ပေးအပ် စေခဲ့ပါသည်။ ထိုသူတို့သည် နှုတ်ကပတ်တော်ကို လေ့လာခဲ့ကြရာ
ဘုရားသခင်သည် သူတို့အား အမှန်တရားကို ဖော်ပြသိမြင် စေခဲ့ပါသည်။ ပုပ်ရဟန်းမှ
စက္ကရမင်တမင်္ဂလာ(၇)ပါးရှိကြောင်း သွန်သင်ခဲ့သည်။ တချို့ ပရိတ်စတစ်နှင့် အသင်းတော်များတို့သည်
သမ္မာကျမ်းစာ၏ သွန်သင်ချက်များကို အလေးမထားဘဲ **စက္ကရမင်တမင်္ဂလာ (၇)ပါးလုံး** ကို ငြင်းပယ်ခဲ့သည်။
လူသာရင်ပြုပြင်သူတို့သည် ဘုရားသခင်၏ နှုတ်ကပတ်တော်ကို သေချာစွာ လေ့လာကြသောအခါ
ဗတ္တိဇံမင်္ဂလာနှင့် ပွဲတော်မင်္ဂလာဟူသော **စက္ကရမင်တမင်္ဂလာ(၂)ပါးရှိကြောင်း ရှင်းလင်းစွာ**
တွေ့မြင်ခဲ့ကြသည်။ စက္ကရမင်တမင်္ဂလာဆိုသည်မှာ ဘုရားနှင့်စပ်ဆိုင်သော မင်္ဂလာဝတ်တစ်ရပ် ဖြစ်သည်။
ဘုရားသခင်၏နှုတ်ကပတ်တော်နှင့် လောကဝတ္ထုပစ္စည်းတခုခုဆက်နွယ်၍ ခရစ်တော် ကိုယ်တိုင်စီရင်သော
အပြစ်လွတ်ခြင်းအခွင့်ကိုပေးသော မင်္ဂလာဝတ်ဖြစ်သည်။

လူသာရင်ပြုပြင်သူတို့သည် ပုပ်ရဟန်း၏ နှုတ်ကပတ်တော်၌ ထည့်သွင်းဖြည့်စွက်ခြင်းကို လည်းကောင်း၊
လူတို့၏ ဆင်ခြင်တုံတရားကို နှုတ်ကပတ်တော်အထက်၌ထား၍ လွှမ်းမိုးအုပ်စိုးစေခြင်းဖြင့် နှုတ်ကပတ်တော်၏
ဂုဏ်တော်ကို ယုတ်လျော့စေသော အစွန်းရောက်လုပ်ရပ်များကိုလည်းကောင်း ရှောင်ရှားခဲ့ကြပါသည်။
ထိုစက္ကရမင်တမင်္ဂလာ(၂)ပါးတွင် **ဗတ္တိဇံမင်္ဂလာ**သည် တစ်ပါးအဖြစ်ပါဝင်သည်။

ဗတ္တိဇံမင်္ဂလာသည် မည့်သည့်အရာကို လုပ်ဆောင်သနည်း။

ရှင်မသဲခရစ်ဝင်ကျမ်း အခန်းကြီး (၂၈)တွင်ပါဝင်သော မဟာအမှုတော်မြတ်ကြီး၌ **လူမျိုးတကာတို့အား**
တပည့်ဖြစ်စေရန် မိန့်တော်မူခဲ့ပါသည်။ **တပည့်ဖြစ်စေကြလော့** ဟူသော စကားတော်တွင် အချက်(၂)ချက်ကို
ထပ်ဆင့်မိန့်တော်မူခဲ့ပါသည်။ ယင်းမှာ **ဗတ္တိဇံပေးရန်** နှင့် **သွန်သင်ရန်** ဖြစ်ပါသည်။ တပည့်တော်ဖြစ်စေရန်

မည်ကဲ့သို့လုပ်ဆောင်ရမည်ကို ကိုယ်တော်သည် မိန့်တော်မူခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ **ဗတ္တိဇံပေးခြင်း** နှင့် **သွန်သင်ခြင်း**အားဖြင့် တပည့်တော်ဖြစ်စေရပါသည်။ **ဤအချက်များကို ရှေးယခင်တမန်တော်ခေတ် အသင်းတော်များက လိုက်နာကျင့်သုံးခဲ့သည်ကို ယုံကြည်လက်ခံပါသည်။**

အရွယ်ရောက်သူများကို သွန်သင်ပေးပြီးမှ ဗတ္တိဇံမင်္ဂလာပေးပါသည်။ ကလေးသူငယ်များကိုမူ ဗတ္တိဇံပေးပြီးနောက်မှသွန်သင်ပါသည်။ **ဤလုပ်ဆောင်မှု(၂)ရပ်လုံးတွင် အမှန်တကယ် တပည့်တော် ဖြစ်စေသူမှာ တန်ခိုးရှိသော ဘုရားသခင်၏ နှုတ်ကပတ်တော်သာဖြစ်သည်။** ကလေးသူငယ်ကို သုံးပါးပေါင်းတဆူဘုရား၌ ဆက်ကပ်လျက် ဗတ္တိဇံမင်္ဂလာပေးသောအခါ သန့်ရှင်းသော ဝိညာဉ်တော်သည် နှလုံးသားထဲတွင် ယုံကြည်ခြင်းကို ကြီးထွားလာစေပါသည်။ **ခမည်းတော် ၊ သားတော် သန့်ရှင်းသော ဝိညာဉ်တော်၏နာမတော်ဖြင့် ဗတ္တိဇံမင်္ဂလာပေးခြင်းသည် ဘုရားသခင်၏ မိသားစုတော်အတွင်းသို့ ဝင်ရောက်ရန်အတွက် ဖြစ်သည်။**

အရွယ်ရောက်သူများကို သွန်သင်ပေးပြီးမှ ဗတ္တိဇံမင်္ဂလာ ပေးပါသည်။ ကလေးသူငယ်ဖြစ်စေ အရွယ် ရောက်သူဖြစ်စေ နှလုံးသားတွင် ယုံကြည်ခြင်းကို ကြီးထွားစေသူမှာ- **ဧဝံဂေလိတရားတော်ပင်** ဖြစ်သည်။ အရွယ် ရောက်သူတစ်ဦးသည် ခရစ်တော်ကို ယုံကြည်ကြောင်းဝန်ခံသည်နှင့် ဗတ္တိဇံ မင်္ဂလာပေးပါသည်။ ဗတ္တိဇံ မင်္ဂလာသည် ယုံကြည်ခြင်းကို ခိုင်ခန့်စေသည့်နည်းတူ **သန့်ရှင်းသော ပွဲတော်မင်္ဂလာဝတ်** နှင့် **ဧဝံဂေလိတရားတော်**တို့ သည်လည်း ယုံကြည်ခြင်းကို ခိုင်ခန့်စေသည်။ ကျွန်တော်တို့သည် အရွယ်ရောက်သူကို သွန်သင်ပြီးနောက်မှ ဗတ္တိဇံမင်္ဂလာပေးခြင်းအကြောင်းမှာ အရွယ်ရောက်သူတို့သည် ဘာသာစကားနားလည် တက်ကျွမ်းသောကြောင့် ဖြစ်သည်။ ကလေးသူငယ်တို့မှာမူ ဘာသာစကားကို နားမလည်သေးသည့်အတွက် နှုတ်ဖြင့်ဝန်ခံရန် မဖြစ်နိုင်၍ ဗတ္တိဇံပေးပြီးမှ သွန်သင်ရပါသည်။

သခင်ယေရှု၏ မိန့်မှာချက်အရလည်းကောင်း ၊ နှုတ်ကပတ်တော်၏ တန်ခိုးအားဖြင့်လည်းကောင်း ယုံကြည်ခြင်းဖြစ်ထွန်းလာမည်ဟူသော ယုံကြည်စိတ်ချမှုဖြင့် ခရစ်ယာန်မိဘတို့သည် ၊ ဗတ္တိဇံမင်္ဂလာပေးရန် မိမိတို့၏ ကလေးသူငယ်များကို ခေါ်ဆောင်လာကြပါသည်။ ကလေးတစ်ဦးသည် တချိန်ချိန်တွင် ခံယူခဲ့သော ဗတ္တိဇံမင်္ဂလာကို ငြင်းပယ်ကောင်း ငြင်းပယ်မိနိုင်ပါသည်။ ဤအချက်သည်လည်း အမှန်တရားဖြစ်နိုင်ပါသည်။ **သို့ရာတွင် ဘုရားသခင်၏ အလိုတော်သွန်သင်မှုနှင့် လမ်းပြခေါ်ဆောင်မှုတို့အပေါ်တွင် ရပ်တည်နိုင်စေခြင်းငှာ မိဘတို့သည် ကလေးသူငယ်များကို ဗတ္တိဇံမင်္ဂလာပေးရန် တာဝန်ရှိသည်။**

ဗတ္တိဇံမင်္ဂလာသည် မည်သူ့အတွက်နည်း

ကျွန်တော်တို့၏ သွန်သင်ချက်သည် တမန်တော်များနှင့်ထပ်တူပင် ဖြစ်သည်။ ကျွန်တော်တို့သည် တမန်တော်တို့၏ သွန်သင်ချက်များအရ ဗတ္တိဇံမင်္ဂလာသည် မည်သူ့အတွက်ဖြစ်သည်ကို ရှင်းလင်းပေးပါမည်။

ပထမဦးဆုံးအနေဖြင့် ရှင်မသဲ၌ ဖော်ပြထားသော မဟာအမှုတော်မြတ်ကြီးတွင် **“လူမျိုးတကာ”**တို့ကို ဗတ္တိဇံမင်္ဂလာ ပေးရပါမည်။ **လူမျိုးတကာ**ဆိုသည်မှာ လူသားအားလုံးနှင့် အကျုံးဝင်ပါသည်။ **“လူမျိုးတကာ”**ထဲမှ ကျွန်တော်တို့သည် ကလေးသူငယ်များကို ပယ်နှုတ်ထား၍ မရပါ။ နှုတ်ကပတ်တော်တွင် ကလေးသူငယ်များကို

ဗဟိုဦးစီးဌာန မပေးရဟူ၍ ဖော်ပြထားခြင်း မရှိပါ။ သိကျွမ်းနိုင်သည့်အသက်အရွယ် (သို့မဟုတ်) ဆင်ခြင်နိုင်ပြီး မြော်မြင်နိုင်မှုရှိသည့် အသက်အရွယ်ရှိရမည်ဟု တောင်းဆိုမှုသည် လူ၏ဆင်ခြေသက်သက်၊ အကြောင်းပြချက် သက်သက်သာလျှင် ဖြစ်ပါသည်။

ပင်တေကုတ္တေပွဲနေ့တွင် ရှင်ပေတရုမှ ‘ဂတိတော်သည် သင်တို့နှင့်လည်းကောင်း၊ သင်တို့၏ သားသမီးတို့နှင့် လည်းကောင်း.’ ဟူ၍ ဆိုခဲ့ပါသည်။ ယင်းနေ့တွင် လူ ၃၀၀၀ တို့ ဗဟိုဦးစီးဌာန ယူခဲ့ကြသည်။ သိကျွမ်းနိုင်သည့် အသက်အရွယ်ရှိသူ ၃၀၀၀ ဟု ဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ။ လူသားအားလုံးတို့သည် ပဋိသန္ဓေရှိစဉ်မှစ၍ ဝိဇ္ဇာအပြစ်ပါရှိကြောင်းကို ဘုရားရှင်ရှေ့တော်တွင် ဝန်ခံရပါမည်။ **ဆာလံ - ၅၁ : ၅**

သခင်ယေရှုသည် သူငယ်များကို သူ့ထံသို့ လာစေရန်ဖိတ်ခေါ်ပြီး မတားဆီးကြရန် မိန့်တော်မူခဲ့ပါသည်။ **မသဲ ၁၉ : ၁၄၊** သခင်ယေရှုသည် သူငယ်ဟူ၍ သုံးနှုန်းခဲ့ပါသည်။ ထို့ပြင် သူငယ်တို့သည်လည်း ကောင်းကင် နိုင်ငံတော်နှင့်သက်ဆိုင်ကြောင်းကို ညွှန်ပြခဲ့ပါသည်။ သူငယ်တို့သည်လည်း **လူမျိုးတကာ**တို့တွင် ပါဝင်ကြောင်း ယုံကြည်လက်ခံပါသည်။ သူတို့သည် အပြစ်ရှိ၍ ဒုတိယအကြိမ်မွေးဖွားရမည်ဖြစ်သဖြင့် ဘုရားသခင်၏ တန်ခိုးတော်အားဖြင့် ယုံကြည်ခြင်းရှိကြမည် ဖြစ်ပါသည်။

အကျွန်ုပ်သည် မွေးစကပင် အပြစ်ပါလျက်ရှိ၏။ အမိဝမ်းထဲမှာ ပဋိသန္ဓေယူစဉ်ပင် အပြစ်စွဲ ပါ၏။ ဆာလံ ၅၁ : ၅ ဤကျမ်းချက်တွင် ကလေးသူငယ်များကို ပဋိသန္ဓေရှိစဉ်ပင် အပြစ်ရှိကြသဖြင့် **ကယ်တင်ခြင်း** လိုအပ်ကြောင်း ရှင်းလင်းစွာဖော်ပြနေပါသည်။ **သူတို့ မည်ကဲ့သို့ ကယ်တင်ခြင်းရရှိမည်နည်း။** သူတို့၏မိဘများ၏ ယုံကြည်ခြင်းအားဖြင့် ရရှိမည်မဟုတ်ပါ။ မည်သည့်လူသားမှ မိမိညီအစ်ကို ကို မကယ်တင်နိုင်ပါ။ ကလေးသူငယ်များသည် အပြစ်ကင်းမဲ့သူများ မဟုတ်ပါ။ ဝိဇ္ဇာအပြစ်ပါရှိသူများ ဖြစ်ပါသည်။ **ဘုရားသခင်သည် ကျွန်တော်တို့အား ယင်းအတွက်ကြောင့် ဗဟိုဦးစီးဌာနကို ပေးထားပါသည်။** ရှင်ပေါလု၏ ဒုတိယခရီးစဉ်တွင် ဖိလိပိုမြို့ရှိ ထောင်မှူးနှင့်မိသားစုဝင်များကို ဗဟိုဦးစီးဌာနပေးခဲ့သည်။ **တမန်(၁၆:၃၃)** လုဒီနှင့် မိသားစုများကို ဗဟိုဦးစီးဌာန ပေးခဲ့သည်။ **တမန် ၁၆: ၁၅ ။** ကလေးသူငယ်များကို နှုတ်ပယ်ထားခြင်းသည် အထက်ပါ ကျမ်းချက်များနှင့် ဆန့်ကျင်နေသည် မဟုတ်ပါလား။

ဗဟိုဦးစီးဌာနတွင် မည်သည့်တန်ခိုးပါရှိသနည်း

ကျွန်တော်တို့ ဓမ္မအမေးအဖြေစာအုပ်ငယ်တွင် ကလေးများကို သင်ကြားသည်မှာ ‘**ရေသည် အဘယ်ကဲ့သို့ ထိုမျှကြီးမြတ်သောအရာများကို လုပ်ဆောင်နိုင်သနည်း**’ ရေသည် ထိုကြီးမြတ်သောအရာကို မလုပ်ဆောင် နိုင်ပါ။ သို့သော် **ဘုရားသခင်၏ နှုတ်ကပတ်တော်သည်** ရေနှင့်အတူရေထဲတွင်ရှိနေပြီး ယင်းကဲ့သို့ရှိကြောင်းကို ယုံကြည်သောအခါတွင် **ရေသည် ကြီးမြတ်သောအရာများကို** လုပ်ဆောင်လာပါသည်။ ဘုရားသခင်၏ နှုတ်ကပတ်တော်မရှိသောရေသည် သာမန်ရေသာဖြစ်၍ ဗဟိုဦးစီးဌာန မဖြစ်ပါ။ သို့သော် **ဘုရားသခင်၏ နှုတ်ကပတ်တော်သည် ရေထဲ၌ရှိသောအခါ ဗဟိုဦးစီးဌာန ဖြစ်လာပါသည်။** ထိုရေသည် **အသက်၊ ဆေးကြောခြင်းနှင့် သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်၌ အသစ်မွေးဖွားစေသော** ကျေးဇူးတော်ရေ ဖြစ်လာပါသည်။

ရှင်ပေါလုသည် တိတုအား ဗတ္တိဇမင်္ဂလာ၏တန်ခိုးကို ရှင်းလင်းစွာ ရေးသားခဲ့ပါသည်။ ‘ငါတို့ကျင့်သော ဖြောင့်မတ်သောအကျင့်အားဖြင့် မဟုတ်ဘဲ မိမိသနားခြင်းဂရုဏာတော်နှင့်အညီ ဒုတိယမွေးဖွားခြင်း နှင့် ဆိုင်သော ဆေးကြောခြင်းအားဖြင့်လည်းကောင်း၊ သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်၏ အသစ် ပြုပြင်ခြင်းအားဖြင့်လည်းကောင်း ငါတို့ကို ကယ်တင်တော်မူ၏’ တိတု ၃:၅ သခင်ဘုရားသည် နိကောဒင်အား ရေနှင့်နှုတ်ကပတ်တော်အားဖြင့် ဒုတိယမွေးခြင်းခံရမည်ဟု မိန့်မှာခဲ့ပါသည်။ ရှင်ပေါလုသည် တိတုအား ဤအချက်ကို ဖော်ပြပေးခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

ရှင်ပေတရုသည်လည်း ဗတ္တိဇမင်္ဂလာ၏တန်ခိုးများကို တိကျရှင်းလင်းစွာ ဖော်ပြခဲ့ပါသည်။ **ဗတ္တိဇမင်္ဂလာသည် သင့်ကိုကယ်တင်ပြီ။ ၁ ပေ ၃ : ၂၁**

ဗတ္တိဇမင်္ဂလာတွင် ဘုရားသခင်၏ နှုတ်ကပတ်တော်ကို အသုံးပြုသောအခါ တန်ခိုးရှိလာပါသည်။ ဤတန်ခိုးကား ကယ်တင်နိုင်သောတန်ခိုး ဖြစ်သည်။ ဗတ္တိဇမင်္ဂလာသည် အပြင်သဏ္ဍာန်အတွက် ပြုလုပ်သော ဝတ်တစ်ရပ် မဟုတ်ပါ။ နှလုံးသားထဲနှင့် သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်အားဖြင့် အသစ်ပြုပြင်သောအတွင်းသဏ္ဍာန် ဝတ်တစ်ရပ် ဖြစ်ပါသည်။ ဗတ္တိဇမင်္ဂလာသည် ကျွန်တော်တို့အား **ခရစ်တော်၌ ပတ်ရစ်ချည်နှောင်သော** တန်ခိုးရှိ၏။ ‘ထို့ကြောင့် အသေခံတော်မူခြင်း၌ ဗတ္တိဇကို ခံသောအားဖြင့်၊ ထိုသခင်နှင့်အတူ သဂြိုဟ်ခြင်းကို ခံကြ၏။ အကြောင်းမူကား၊ ခရစ်တော်သည် ခမည်းတော်၏ ဘုန်းတန်ခိုးအားဖြင့် သေခြင်းမှ ထမြောက်တော်မူ သည့်နည်းတူ၊ ငါတို့သည်လည်း အသစ်သော အသက်၌ ကျင်လည်ရကြသတည်း’ **ရောမ ၆ : ၄**

မည်သည့်နည်းဖြင့် ဗတ္တိဇမင်္ဂလာ ပေးရမည်နည်း။

မသဲ ၂၈ အရ ဗတ္တိဇမင်္ဂလာကို သုံးပါးပေါင်းတစ်ဆူဘုရား နာမတော်ဖြင့် ပေးရပါမည်။ ခရစ်တော်ယေရှု နာမ၌ ဗတ္တိဇမင်္ဂလာပေးခြင်းသည် သုံးပါးပေါင်းတစ်ဆူဘုရားတွင် ပါဝင်ခြင်းပင် ဖြစ်ပါသည်။

ပရိုတက်စတင့်အသင်းတော်များသည် ကလေးသူငယ်ကိုဗတ္တိဇမင်္ဂလာပေးခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ သဘောကွဲပြားမှုများ ရှိပါသည်။ ယင်းအတွက်ကြောင့် ဗတ္တိဇမင်္ဂလာပေးရာတွင် ရေကိုမည်ကဲ့သို့ သုံးရမည်ဆိုသည့် အချက်မှာလည်း ကွဲပြားလာပါသည်။ ဤသဘောကွဲပြားမှု ပေါ်ပေါက်လာခြင်းမှာ သမ္မာကျမ်းစာကို ရိုးသားစွာဖြင့် ဖတ်ရှုလေ့လာရာမှ ပေါ်ပေါက်လာခြင်း မဟုတ်ခဲ့ပါ။ လူသား၏ ဆင်ခြင်မှုပေးခြင်း(သို့)အကြောင်းပြချက်ကို လက်ခံလိုက်နာခံယူခြင်းကြောင့် ကွဲပြားခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ သခင်ဘုရားမှ ဗတ္တိဇမင်္ဂလာတွင် ရေကိုမည်သို့ သုံးရမည်ဟု ညွှန်ပြခြင်းမရှိပါ။ ရေကိုသုံးရန်သာ မိန့်ခဲ့ပါသည်။ ခရစ်ယာန်များတွင် **ဗတ္တိဇမင်္ဂလာပေးခြင်း (၃)မျိုး** ရှိပါသည်။ ယင်းတို့မှာ ၁။ **ရေဖြန်းခြင်း၊** ၂။ **ရေဆေးခြင်း၊** ၃။ **ရေနှစ်ခြင်း** တို့ ဖြစ်သည်။ ဗတ္တိဇမင်္ဂလာယူလျှင် ရေနှစ်မှ မှန်သည်။ နှစ်ခြင်းမဟုတ်သော ဗတ္တိဇသည်မမှန်ပါဟု ဆိုသူများရှိကြပါသည်။ ထိုသူတို့သည် ဓမ္မသစ်ကျမ်းထဲတွင် ဖော်ပြသော **ဗတ္တိဇ** ဟူသောစကား၏အနက်ကို မစဉ်းစားသောကြောင့် လွဲမှားစွာခံယူကြသည်။ အကယ်၍မူရင်းဓမ္မသစ် ကျမ်းထဲတွင် **bapto** ဟူသော စကားလုံးကိုသုံးခဲ့လျှင် မြုပ်သည် ၊ နစ်သည် ဟူ၍ အဓိပ္ပါယ်ရပါသည်။ သို့ရာတွင် မူရင်းကျမ်းစာထဲတွင် **bapto** ဟုမသုံးဘဲ **baptizo** ဟုသုံးထားရာ အနက်မှာ **ဆေးကြောခြင်း ၊ ပက်ဖြန်းခြင်း** ဟူ၍ အဓိပ္ပါယ်ရပါသည်။

မူရင်ကျမ်းစာတွင် **မကု ၇ : ၂ - ၅** လုကာ ၁၁ : ၃၈ နှင့် ဟေဗြဲ ၉ : ၁၀ တို့၌ ဗတ္တိဇံဟူသော စကားလုံးကို သုံးထားပြီး ယုဒလူတို့၏ ဓလေ့ကို ဖော်ပြထားပါသည်။ ပင်တေကုတ္တေပွဲနေ့တွင် သန့်ရှင်းသော ဝိညာဉ်တော်ဖြင့် ဗတ္တိဇံ ခံရပုံကို ကျွန်တော်တို့မှ **‘သွန်းလောင်းသည်’**ဟု ဆိုကြပါသည်။
မသဲ ၃ : ၁၁ တမန် ၂ : ၁၆-၁၇

နှုတ်ကပတ်တော်သည် ဗတ္တိဇံမင်္ဂလာပေးရာတွင် ရေကို နည်းပေါင်းများစွာဖြင့် အသုံးပြုရန် ခွင့်ပြုပါသည်။ သမ္မာကျမ်းစာသွန်သင်သည့်အတိုင်းသာ ကျွန်တော်တို့ သွန်သင်ရပါမည်။ သမ္မာကျမ်းစာကို အပိုထည့်သွင်းခြင်းနှင့် နှုတ်ပယ်ခြင်းများ မပြုလုပ်ရပါ။ ဥပမာ- **ဖြန်းခြင်းနည်းသည် သန့်ရှင်းစင်ကြယ်ရာနေ့တွင် သွေးပက်ဖြန်းခြင်းဖြင့်** အပြစ်များဆေးကြောခြင်းကို သတိရစေပါသဖြင့် သင့်လျော်ပါသည်။ **ဟေဗြဲဩဝါဒစာတွင်** ဤပုံရိပ်ကို ထုတ်ဖော်ထားပါသည်။ **“ငါတို့သည် သစ္စာနှင့်ပြည့်စုံသော သဘောရှိ၍ ဝိစိကိစ္ဆာနှင့်ကင်းသော ယုံကြည်ခြင်း၌တည်လျက် စိတ်နှလုံးကို သံဝေဂတရားနှင့်လွတ်အောင်ဖြန်းခြင်း၊ ကိုယ်ကာယကိုလည်း ကြည်သာရေဖြင့် ဆေးကြောခြင်းရှိပြီးမှ အထံတော်သို့ တိုးဝင်ချဉ်းကပ်ကြကုန်အံ့”** ဟေဗြဲ ၁၀ : ၂၂

ပရောဖက်ယေဇကျောလသည် အပြစ်ဖြေရာယဇံပုံရိပ်ကိုယူလျက် ဗတ္တိဇံမင်္ဂလာကို ရည်ညွှန်းသည်ဟု ကျွန်တော်တို့ ထင်မြင်ပါသည်။ **“သင်တို့အပေါ်မှာ သန့်ရှင်းသောရေကို ဖြန်းသဖြင့် သင်တို့ကို ခပ်သိမ်းသော အညစ်အကြေးမှစ၍ ခပ်သိမ်းသောရုပ်တုတို့နှင့် ကင်းစင်စေမည်။ စိတ်နှလုံးသစ်ကို ငါပေးမည်။ သဘောသစ်ကို သွင်းထားမည်။ သင်တို့ ကိုယ်ခန္ဓာထဲက ကျောက်နှလုံးကိုနှုတ်၍ အသားနှလုံးကို ပေးမည်”** **ယေဇကျောလ ၃၆ : ၂၅-၂၆**

ဗတ္တိဇံမင်္ဂလာပေးခြင်း အခြားတစ်နည်းမှာ **သွန်းလောင်းခြင်းနည်း** ဖြစ်ပါသည်။ ယင်းနည်းသည် ကျွန်တော်တို့အား ပင်တေကုတ္တေနေ့၌ သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်သည် တပည့်များပေါ်သို့ **သွန်းလောင်းခဲ့သည်**ကို သတိရစေပါသည်။ သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်သည် ရေနှင့်လည်းကောင်း၊ နှုတ်ကပတ်တော်နှင့်လည်းကောင်း ကြွလာပါသည်။ ဤအချက်ကိုလည်း ကျွန်တော်တို့ စဉ်းစားပါသည်။ **“ထိုမျှော်လင့်ခြင်းသည် ရှက်ကြောက်စရာအကြောင်းနှင့် ကင်းလွတ်၏။ အဘယ်ကြောင့်နည်းဟူမူကား ငါတို့အား ပေးတော်မူသော သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်သည် ဘုရားသခင်၏ မေတ္တာတော်ကို ငါတို့စိတ်နှလုံးထဲသို့ သွန်းလောင်းတော်မူ၏။”** **ရောမ ၅ : ၅**

ရေနှစ်ခြင်းသည်လည်း ဗတ္တိဇံမင်္ဂလာ၏ အခြားနည်းတစ်နည်း ဖြစ်ပါသည်။ ကျွန်တော်တို့၏ ဓမ္မအမေးအဖြေ စာအုပ်ငယ်တွင် ဤအကြောင်းကို ပုံရိပ်ဖော်ပြထားပါသည်။ **ဗတ္တိဇံမင်္ဂလာကို ရေဖြင့်ပေးခြင်းသည် မည်သည့်နိမိတ်လက္ခဏာကို ဖော်ပြပါသနည်း။** ငါတို့အတွင်းတွင်ရှိသော လူဟောင်းအာဒိသည် နေ့စဉ်နှစ်မြုပ်လျက် နောင်တသံဝေဂရပြီး တပ်မက်မှုများ၊ ဒုစရိုက်များနှင့် အပြစ်အားလုံးအတွက် သေဆုံးနေခြင်းနှင့် လူသစ်သည် နေ့စဉ်ရှင်ပြန်ထမြောက်၍ ဘုရားသခင်ရှေ့တော်မှောက်တွင် ဖြောင့်မတ်စွာနှင့် ဖြူစင်သန့်ရှင်းစွာ

ထာဝရအသက်ရှင်ခြင်းဟူသော နိမိတ်လက္ခဏာကို ဖော်ပြပါသည်။

ဗတ္တိဇမင်္ဂလာပေးရာတွင် ရေကိုမည်ကဲ့သို့သုံးရမည်ဟူသော တင်းကြပ်သောသတ်မှတ်ချက်သည် အရေးမကြီးပါ။ “ယုံကြည်၍ ဗတ္တိဇကို ခံသောသူသည် ကယ်တင်တော်မူခြင်းသို့ ရောက်လတ္တံ့၊ မယုံကြည်သောသူမူကား အပြစ်စီရင်ခြင်းကို ခံရလတ္တံ့။’ မာကု ၁၆ : ၁၆

အချုပ်

ဗတ္တိဇမင်္ဂလာဆိုသည်မှာ ဘုရားသခင်သည် သူ၏တန်ခိုးနှင့်ပြည့်ဝသော နှုတ်ကပတ်တော်အားဖြင့် နှလုံးသားထဲ၌ ယုံကြည်ခြင်းကို ပျိုးထောင်ပေးခြင်းနှင့် ဆက်လက်ရှင်သန်ကြီးထွားစေရန် လုပ်ဆောင်ပေးခြင်းပင် ဖြစ်သည်။ သို့သော် နှုတ်ကပတ်တော်မတည်ရှိသော ဗတ္တိဇမင်္ဂလာသည် ဆေးကြောခြင်းအားဖြင့် အသစ်ပြုပြင်ခြင်းတွင် အာမခံချက်ပေးထားသော အပြစ်လွတ်ခြင်းအခွင့်ကို ဆုံးရှုံးသွားမည် ဖြစ်ပါသည်။ နှုတ်ကပတ်တော် ဆက်လက်မတည်ရှိသော ဗတ္တိဇမင်္ဂလာသည် သဲကန္တာရတွင် အပင်တစ်ပင်စိုက်သည်နှင့် တူပါသည်။ ရေမလောင်းပါက အပင်သေဆုံးသွားပါမည်။ ကျွန်တော်တို့သည် ကြည်လင်သန့်ရှင်းသောရေဖြစ်သောနှုတ်ကပတ်တော်ကို ကျွန်တော်တို့အထဲ၌ ဆက်လက်တည်ရှိစေကြပါစို့။

“ငါပေးသောရေသည် ထိုသူ၌ ထာဝရအသက်ရှင်ခြင်းအလို့ငှာ ထွက်သော စမ်းရေ ဖြစ်လိမ့်မည်. . . ” ယောဟန် ၄ : ၁၄

ဘုန်းတော်ကြီးချားလ်စ်အက်ဒွပ်

သင်းအုပ်

တိုင်းရင်သားလူသာရင်အသင်းတော်

ရန်ကုန်မြို့၊ မြန်မာနိုင်ငံ

charlesedwards56@gmail.com

YANGON
9.11.2010